



EDUCATING FOR LIFE!
HÒT'ALÒÒ HOGHÀGOTEQÒ
UNE ÉDUCATION POUR LA VIE!

YELLOWKNIFE EDUCATION DISTRICT NO.1

Yellowknife Education District No. 1

District Newsletter

December | To yatı Zaà 2025

Dear Students, Staff, and Families,

It's hard to believe that December is already here and the winter holidays are just around the corner! I want to thank all of our students, staff, and families for a great first part of the school year. The energy and commitment across our schools has been outstanding, and it's been wonderful to see everyone settling into routines, learning, and supporting one another.

November was a month of important reflection and celebration. We paused to honour the sacrifices of service members on Remembrance Day and Indigenous Veterans Day. Staff and students also participated in Rock Your Mocs in mid-November, celebrating Indigenous culture and identity by proudly wearing their moccasins.



Ecole Itlo



Ecole William McDonald Middle School



Range Lake North School



Mildred Hall School

We were also thrilled to celebrate the annual Wade Hamer Hockey Challenge Cup! Congratulations to École Sir John Franklin High School athletes for their strong performance, with the boys putting up a great fight against St. Pat's in overtime and the girls successfully defending their championship. All athletes displayed incredible energy, effort and enthusiasm.

I hope parents and guardians had the chance to take part in parent/ student/ teacher interviews last month. These conversations are such an important way to stay connected and celebrate progress as we look ahead to the rest of the year.

November brought exciting professional learning opportunities for our French teachers at the Canadian Association of Second Language Teachers (CASLT) Virtual Professional Learning Day, where they explored innovative strategies and shared ideas with colleagues nationwide. As we move into December, staff are eager to continue this momentum with education consultant and mathematician, Carole Fullerton, who has supported YK1 for the past 10 plus years. We're fortunate to partner with renowned consultants like Carole to help deliver high-quality programs. YK1 remains committed to meaningful professional development opportunities that strengthen practice and deepen student engagement.



Shirley Zouboules
Superintendent

UPCOMING EVENTS

December

- 3 RLN PAC Meeting
 - 5-7 Jr Badminton Championship
 - 8 Committee of the Whole
District Office, 12 PM
 - 9 Board Meeting,
District Office, 7 PM
 - 12-14 Sr Badminton Championship
 - 13 WMS Craft Fair,
10am-2pm
 - 20-21 Winter Break
Jan 4
- ### January
- 5 Classes Resume



A Message from the Superintendent (cont.)

YK1 also welcomed back Faye Brownlie, who has supported learning and literacy across schools. Faye, a BC educator and consultant, has supported staff in strengthening instruction practices most notably in literacy.

The holiday season is also bringing our communities together through concerts, food drives, feasts and more. Please check school newsletters, websites, and social media pages for details. We also hope many of you enjoyed the festive Santa Parade.

We are excited to share that three facilities projects have been approved, with planning set to begin in the new year:

- Upgrades at SJF, including a new boiler and accessible washroom projects.
- Installation of an accessible ramp at the back of RLN.

A reminder that the last day of classes before the holidays is December 19, and students will return on January 5, 2026. In the new year, please watch for information regarding our Draft calendars as we will be seeking your feedback on proposed dates.

Wishing everyone a safe, restful, and joyful winter break surrounded by family and friends. We look forward to a fantastic second half of the school year!

Warmly,
Shirley Zouboules
Superintendent of Schools
Yellowknife Education District No. 1

REMINDERS

Dec 22 - Jan 2

Winter Break
(JK - 12)

Dec 23 to Jan 2

District Office is closed to the public

Jan 5

First day back to school
(JK - 12)

WINTER SHOWS

DEC 3

SJF: Concert
"BAND Together" Feat. Choir, Band, and Fiddle, 7:00 PM

DEC 3

MHS: JK-Gr. 4,
6:30 PM

DEC 4

MHS: Gr. 5-8
6:30 PM

DEC 11

NJM, 6:30 PM
"Whimsical Wintery Wonderland"

DEC 11

RLN, 6:30 PM

DEC 15

ITLO, 6:30 PM

DEC 16

WMS, 7:00 PM
"Winter Jam"

POINTS OF PRIDE

Share a story by
scanning the QR code
or visiting [this link](#)



SPOTLIGHT ON ITLO

Student Leadership



ITLO Grade 5 Student Council raised **\$2,000 for the SPCA**. Their hard work and generosity highlight the positive impact student-led initiatives can have on our community.

Mildred Hall School Grade 5 students are **joining the cause** this month, supporting the local SPCA with student-led art sales and popcorn sales.

Fiddle Workshops Supported by ITLO PAC

Itlo PAC funded an exciting introductory fiddle workshop for Grades 3–5, including two sessions and fiddle rentals. The program has sparked so much enthusiasm that the school is exploring the possibility of launching a **lunchtime fiddle club** after the Christmas break.

Grant-Funded Learning

Thanks to generous **grants**, ITLO students enjoyed active, hands-on learning this month. Grades 3–5 tried curling at the **Yellowknife Curling Club**, while JK–2 had energetic play days at the **Fieldhouse** with equipment from **Yellowknife Playgroup**. These experiences helped students stay active, try new skills, and have fun along the way.

SANTA PARADE

Ho Ho Ho! SJF Receives the Roland Gosselin Award

Congratulations to Sir John Franklin High School for **winning the Roland Gosselin Ho Ho Ho Award** at this year's Yellowknife Santa Parade! Special thanks to **Peter Curran and Sharon Oldford** for organizing and preparing the winning entry.



Photo Credit: Ollie Williams/Cabin Radio



Photo Credit: Ollie Williams/Cabin Radio

PERFORMING ARTS

Frozen Jr. Takes the Stage

Over the course of **nine performances in four days**, SJF's talented cast and dedicated crew, under the **leadership of Mr. Peters**, delivered an outstanding production of Frozen Jr., showcasing creativity, teamwork, and commitment to the arts.



BOARD HIGHLIGHTS

A Message from the Board Chairperson



Barbara Bell
Chairperson

December is here, bringing a little sparkle and a lot of activity across YK1. I hope you're finding small moments to enjoy the season as we wrap up the year.

On October 31st, the Board approved YK1's participation in the Interim Support Assistants Initiative during a Special Meeting. This allowed us to secure much-needed supports for students while continuing to advocate for long-term, sustainable solutions.

In November, trustees and Education Leaders from across the territory came together for important conversations on shared priorities—including the Interim Support Assistants Initiative, Inclusive Schooling, and Jordan's Principle. Trustees also attended the BC School Trustees Association's annual Trustee Academy, bringing back ideas and practices that continue to strengthen our work here at home.

December brings continued committee work and planning for the year ahead. It's always a busy stretch, but also a meaningful one as we reflect on our progress and set the stage for 2026.

As we close out 2025, I hope you're able to rest, recharge, and enjoy time with those who matter most. And remember: somewhere in the quiet of winter, the world saves a little sparkle just for kids — and for anyone who remembers how to look for it.

BOARD MEETINGS

The public is welcome to attend YK1 Regular Board Meetings either in person or virtually.

**NEXT
MEETING:**
December 9th
District Office
7:00 PM

MEETING MINUTES

Read the latest board meeting minutes on our website! [Click here to read online](#) or scan the QR code for quick access.



**HAPPY
WINTER
BREAK**
*We wish you all a safe
and peaceful holiday from YK1*

Snapshots of November 2025





iOS

Download the YK1 App

Stay informed about what is happening in our schools and district!



Android



Ecole Itlo (JK-5)
5700 51A Avenue • X1A 1G7
(867) 873-3477 • itlo@yk1.nt.ca
Website: www.yk1.nt.ca/itlo
Facebook: @yk1itlo



N.J. Macpherson School (JK-5)
525 Range Lake Road • X1A 3X1
(867) 873-4372 • njm@yk1.nt.ca
Website: www.yk1.nt.ca/njm
Facebook: @yk1njm



Mildred Hall School (JK-8)
5408 50 Avenue • X1A 1E5
(867) 873-5811 • mhs@yk1.nt.ca
Website: www.yk1.nt.ca/mhs
Facebook: @yk1mhs



Range Lake North School (JK-8)
170 Borden Drive • X1A 3R1
(867) 920-7567 • rln@yk1.nt.ca
Website: www.yk1.nt.ca/rln
Facebook: @yk1rln



École William McDonald Middle School (6-8)
50 Taylor Road • X1A 3X2
(867) 873-5814 • wms@yk1.nt.ca
Website: www.yk1.nt.ca/wms
Facebook: @yk1wms



École Sir John Franklin High School (9-12)
4701 52 Avenue • X1A 2N8
(867) 669-0773 • sjf@yk1.nt.ca
Website: www.yk1.nt.ca/sjf
Facebook: @yk1sjf

Commission scolaire publique n°1 de Yellowknife

Bulletin de district

Décembre 2025

Il est difficile de croire que décembre soit déjà arrivé et que les vacances d'hiver soient à nos portes. Je tiens à remercier tous nos élèves, notre personnel et leurs familles pour cette excellente première partie de l'année scolaire. Le dynamisme et l'engagement de nos écoles sont remarquables, et il est formidable de voir tout le monde se familiariser avec les activités quotidiennes, apprendre et se soutenir mutuellement.

Novembre a été un mois marqué par d'importantes activités de réflexion et de célébration. Lors du jour du Souvenir et de la Journée des vétérans autochtones, nous avons fait une pause pour honorer les sacrifices des militaires. À la mi-novembre, le personnel et les élèves ont également participé à l'événement « Rock Your Mocs » (Arbore tes mocassins), célébrant la culture et l'identité autochtones en portant fièrement leurs mocassins.



Ecole Itlo



Ecole William McDonald Middle School



Range Lake North School



Mildred Hall School

Nous avons également eu le plaisir de célébrer la Wade Hamer Hockey Challenge Cup ! Félicitations aux athlètes de l'École Sir John Franklin pour leurs excellentes performances. L'équipe des garçons a livré un combat acharné contre l'équipe de l'École St. Patrick en prolongation. Les filles ont défendu avec brio leur titre de championnes. Tous les athlètes ont déployé des efforts incroyables, et ont fait preuve d'une énergie et d'un enthousiasme remarquables.

J'espère que les parents et les tuteurs ont eu l'occasion de participer à des entretiens parents-élèves-enseignants le mois dernier. Ces conversations sont un moyen essentiel de rester informé et de souligner les progrès réalisés alors que nous nous préparons pour le reste de l'année.

En novembre, les enseignants de français de base ont eu l'occasion de participer à une journée de formation professionnelle virtuelle organisée par l'Association canadienne des professeurs de langues secondes (ACPLS). Ils ont pu explorer des stratégies innovantes et échanger des idées avec leurs collègues à travers le pays.

À l'approche du mois de décembre, le personnel est impatient de poursuivre sur cette lancée, notamment avec Carole Fullerton, conseillère en éducation et mathématicienne, qui accompagne YK1 depuis plus de 10 ans. Nous avons la chance de collaborer avec des experts de renom comme Mme Fullerton pour nous aider à offrir des programmes de grande qualité. YK1 s'engage à offrir des possibilités de perfectionnement professionnel utiles qui renforcent la pratique et favorisent l'engagement des élèves.



Shirley Zouboules
Surintendante

Événements à venir

Décembre

- 3** Réunion du PAC de RLN
- 5-7** Championnat junior de badminton
- 8** Comité plénier Bureau du district, 12 h
- 9** Réunion du conseil, Bureau du district, 12 h
- 12-14** Championnat senior de badminton
- 13** Marché artisanal de WMS, 10 h – 14 h
- 20** Congé d'hiver Jan 6

Janvier

- 5** Classes Résumé



A Message from the Superintendent (cont.)

Durant la période des fêtes, les communautés se rassemblent également grâce à des concerts, des collectes alimentaires, des fêtes et bien d'autres activités. Pour en savoir plus, veuillez consulter les bulletins d'information, les sites Web et les pages des réseaux sociaux des écoles. Nous espérons également que vous ayez profité de la parade du Père Noël et de ses festivités.

Nous sommes ravis de vous annoncer que trois projets de modernisation des installations ont été approuvés et que la planification des travaux débutera au cours de la nouvelle année :

- Installation d'une nouvelle chaudière et construction de toilettes accessibles à l'école SJF.
- Installation d'une rampe d'accès à l'arrière de l'école RLN.

Nous souhaitons vous rappeler que le dernier jour de classes avant les vacances d'hiver sera le 19 décembre, et que les élèves reprendront les cours le 5 janvier 2026. Au cours de la nouvelle année, nous vous invitons à rester attentifs aux informations concernant nos calendriers scolaires provisoires, car nous solliciterons votre avis sur les dates proposées.

Nous souhaitons à tous et à toutes d'excellentes vacances d'hiver entourés de vos proches. Reposez-vous bien, soyez prudents et profitez-en pleinement. Nous vous souhaitons une excellente deuxième moitié d'année scolaire.

Cordialement,
Shirley Zouboules
Surintendante des écoles
Commission scolaire publique n°1 de Yellowknife

RAPPELS

22 déc. – 2 janv.

congé d'hiver
(JK – 12)

du 23 décembre au 2 janvier

Le bureau du district est fermé au public.

5 janvier

Premier jour de retour
à l'école
(JK – 12)

SPECTACLES D'HIVER

3 DÉCEMBRE

SJF: Concert
« Band Together » avec chœur, harmonie et violon, 19 h

3 DÉCEMBRE

MHS: JK-Gr. 4,
18 h 30

4 DÉCEMBRE

MHS: Gr. 5-8
18 h 30

11 DÉCEMBRE

NJM, 18 h 30
« Whimsical Wintery Wonderland »

11 DÉCEMBRE

RLN, 18 h 30

15 DÉCEMBRE

ITLO, 18 h 30

16 DÉCEMBRE

WMS, 19 h
"Winter Jam"

MOTIFS DE FIERTÉ

Partagez une histoire
en scannant le code QR
ou en visitant [ce lien](#)



À L'HONNEUR : ITLO

Leadership étudiant

Le conseil étudiant de 5^e année de l'École ITLO a recueilli 2 000 \$ pour la SPCA.



Leur travail acharné et leur générosité démontrent l'impact positif que les initiatives dirigées par les élèves peuvent avoir sur notre communauté.

Les élèves de 5^e année de l'école Mildred Hall se joignent à cette cause ce mois-ci, en soutenant la SPCA locale par le biais de ventes d'art et de ventes de maïs soufflé dirigées par les élèves.

Ateliers de violon soutenus par le PAC de l'École ITLO

Le PAC de l'École ITLO a financé un atelier d'initiation au violon pour les élèves de la 3^e à la 5^e année, comprenant deux séances et la location de violons. Le programme a suscité beaucoup d'enthousiasme, et l'école envisage de lancer un **club de violon** à l'heure du midi après les vacances d'hiver.

Apprentissage grâce aux subventions

Grâce à des subventions généreuses, les élèves de l'École ITLO ont pu profiter d'activités pratiques et dynamiques ce mois-ci. Les élèves de la 3^e à la 5^e année ont essayé le curling au **Yellowknife Curling Club**, tandis que les élèves de la maternelle à la 2^e année ont participé à des journées de jeux énergiques au **Fieldhouse** avec le matériel du **Yellowknife Playgroup**. Ces expériences ont permis aux élèves de rester actifs, de développer de nouvelles compétences et de s'amuser en même temps.

DÉFILÉ DE NOËL

Ho Ho Ho ! SJF reçoit le prix Roland Gosselin

Félicitations à l'école Sir John Franklin pour **avoir remporté le prix Ho Ho Ho Roland Gosselin** lors du défilé de Noël de Yellowknife cette année ! Un merci spécial à **Peter Curran et Sharon Oldford** pour l'organisation et la préparation de la participation gagnante.



Crédit photo: Ollie Williams/Cabin Radio



Crédit photo: Ollie Williams/Cabin Radio

ARTS DE LA SCÈNE

Frozen Jr. sur les planches

Au cours de **neuf spectacles en quatre jours**, le talentueux casting et l'équipe dévouée de SJF, sous la direction de **M. Peters**, ont présenté une production exceptionnelle de Frozen Jr., démontrant de la créativité, le travail d'équipe et l'engagement envers les arts.



FAITS SAILLANTS DU CONSEIL



Message de la présidente

Barbara Bell
Présidente

Le mois de décembre est arrivé et apporte un peu de vivacité. Il y aura également de nombreuses activités à YK1 ! J'espère que vous trouvez de petits moments pour profiter de cette saison alors que l'année touche à sa fin.

Le 31 octobre, lors d'une réunion extraordinaire, le conseil d'administration a approuvé la participation de YK1 à l'Initiative provisoire relative aux adjoints de soutien. Cela nous a permis d'obtenir les aides indispensables pour les élèves tout en continuant à plaider en faveur de solutions à long terme et durables.

En novembre, les membres du conseil d'administration et les responsables de l'éducation des TNO se sont réunis pour discuter de priorités communes importantes, notamment l'Initiative provisoire relative aux adjoints de soutien, l'intégration scolaire et le principe de Jordan. Les membres du conseil d'administration ont également participé à la New Trustee Academy, offerte par la British Columbia School Trustees Association en novembre dernier, d'où ils ont rapporté des idées et des pratiques qui nous permettent d'améliorer notre travail ici aux TNO.

Les travaux des comités se poursuivent en décembre, de même que la planification pour l'année à venir. Il s'agit d'une période très occupée, mais très importante. C'est l'occasion de faire le point sur nos progrès et de préparer le terrain pour 2026.

En cette fin d'année 2025, reposez-vous bien, ressourcez-vous et profitez pleinement de vos proches. Et n'oubliez pas : quelque part dans le calme de l'hiver, l'univers réserve une lueur pour les enfants, et pour tous ceux qui savent la trouver.

RÉUNIONS DU CONSEIL

Le public est invité à assister aux réunions régulières du conseil de YK1, soit en personne, soit en virtuel.

**PROCHAINE
RÉUNION:**
9 décembre
Bureau du district
19 h

PROCÈS- VERBAUX DES RÉUNIONS

Consultez les derniers procès-verbaux des réunions du conseil sur notre site Web ! Cliquez ici pour les lire en ligne ou scannez le code QR pour un accès rapide.



Aperçus d'novembre 2025





iOS

Téléchargement de l'appli YK1

Restez à l'affût de ce qui se passe dans nos écoles et notre district!



Android



Ecole It'l'o (prém. à 5)

5700 51A Avenue • X1A 1G7
(867) 873-3477 • itlo@yk1.nt.ca
Website: www.yk1.nt.ca/itlo
Facebook: [@yk1itlo](https://www.facebook.com/@yk1itlo)



Ecole N.J. Macpherson (prém. à 5)

525 Range Lake Road • X1A 3X1
(867) 873-4372 • njm@yk1.nt.ca
Website: www.yk1.nt.ca/njm
Facebook: [@yk1njm](https://www.facebook.com/@yk1njm)



Ecole Mildred Hall (prém. à 8)

5408 50 Avenue • X1A 1E5
(867) 873-5811 • mhs@yk1.nt.ca
Website: www.yk1.nt.ca/mhs
Facebook: [@yk1mhs](https://www.facebook.com/@yk1mhs)



Ecole Range Lake North (prém. à 8)

170 Borden Drive • X1A 3R1
(867) 920-7567 • rln@yk1.nt.ca
Website: www.yk1.nt.ca/rln
Facebook: [@yk1rln](https://www.facebook.com/@yk1rln)



Ecole intermédiaire William McDonald (6 à 8)

50 Taylor Road • X1A 3X2
(867) 873-5814 • wms@yk1.nt.ca
Website: www.yk1.nt.ca/wms
Facebook: [@yk1wms](https://www.facebook.com/@yk1wms)



Ecole secondaire Sir John Franklin (9 à 12)

4701 52 Avenue • X1A 2N8
(867) 669-0773 • sjf@yk1.nt.ca
Website: www.yk1.nt.ca/sjf
Facebook: [@yk1sjf](https://www.facebook.com/@yk1sjf)